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Dagsturhytte i Austrheim kommune  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med grunneigarar 
om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar til dagsturhytta 
vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. Signering 
av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det formelle er 
på plass.  

 

Formannskapet - 015/20 - 13.02.2020 

 

FS - behandling: 

Sakshandsamar Asbjørn Toft orienterte om saka. Alle kommunar i Sogn og Fjordane har fått si 
dagsturhytte, no er det tidlegare Hordaland sin tur. Dette skjer gjennom eit spleiselag mellom 
fylkeskommunen, kommunane, spelemidlar og Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane. Når ein tek med 
at kommunen får tilbake MVA så vert den kommunale eigendelen på rundt 150.000 kroner, dersom 
ein kan stilla fri grunn til hytta. Kan også komma heilt ned i null med vidare spleiselag og 
dugnadsinnsats. For å få opp hytta i år er det "førstemann til mølla", evt. vert hytta bygd seinare år. 
Tilbakemeldinga frå fylket sin prosjektleiar er at ein set pris på å komma raskt i gang, og at det er 
ønskjeleg med ein parallell prosess for kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Masfjorden og Vaksdal. 
Med positivt vedtak frå politikarane så kan ein senda søknad raskt og få hytta på plass no i 2020. 



 

 

Hyttene vil komma i 2020, 2021 og 2022 rundt i Hordaland. 
Dagturhytta skal ligga 500-3.000 meter frå veg. Aktuelle plassar i Austrheim er i 1-3 kilometer 
avstand frå Mastrevik, Kaland, Nordre Fonnesvågen eller liknande (mogleg å gå heimanfrå til hytta). 
Austrheim kommune har alt ein avtale med Markhus om ei hytte på Vardetangen, om dette ikkje vert 
realisert så kan ein plassera dagsturhytta der, grunnen er kommunal og det er ferdig planert. 
Vardetangen har universell tilkomst fram (dette er ikkje eit krav), og det er skule og barnehage i 
nærleiken. Vidare er det parkering tilgjengeleg, og det er ganske lett å etablera toalett, anten i 
nærleiken av kaien til snøggbåten, eller i nærleiken av varden. 
Morten Sognnes (H) spurde om formannskapet skal ta stilling til plassering i dette møtet. 
Sakshandsamar Toft svara at plasseringa ikkje skal avgjerast før seinare. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at ein bør purra på Markhus. Kan Austrheim få to hytter er det bra, elles 
vil me ha denne dagsturhytta plassert på Vardetangen.  
Sakshandsamar Toft sa at mange vil besøka kvar hytte når dei er på plass, slik at det dreg ein del folk. 
Det 
Morten Sognnes (H) sa at det ville vera bra med hytte på Vardetangen, og toalett på hurtigbåtkaien, 
så ville ein også ha eit tilbod til dei reisande med hurtigbåten.  
 
Per Lerøy (Ap) sa at med eit evt. toalett på hurtigbåtkaien, og det eksisterande i Årvika, så har ein to 
alternativ for ei hytte på Vardetangen. 
Inger Lise Brekke (H) sa at hytta kan brukast til å knyta saman fleire aktivitetar. Vardetangen ligg nær 
Kaland barne- og ungdomsskule, i Seteneset er det nært skule og også nært barnehage.  
Per Lerøy (Ap) sa at for stien i Seteneset er det laga ein plan for å unngå konflikt med dyr på beite. 
Når det gjeld ei plassering på Vardetangen kan ein gå frå Kaland skule og dit utan å kryssa vegen, når 
den nye gangbrua på Kaland kjem på plass. 
Inger Lise Brekke (H) sa at det ville vera bra om ein kunne få hytte frå Markhus på Vardetangen, og i 
tillegg ei dagsturhytte i Setenesmarka. 
Sakshandsamar Toft sa at kommunen også tenkjer på Setenesmarka, ein har parkering og toalett 
tilgjengeleg ved Mastrevik Torg, men må ha avtale med grunneigar. Andre aktuelle plasseringar kan 
vera Øksnesmarka, Hoplandsmarka, Litlåsfjellet og andre. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det vert viktig å sjå på korleis ein skal drifta denne hytta. Kven tek 
jobben med å sjå etter den? 
 
Inger Lise Brekke (H) oppfordra til å sjå ting i samanheng, kanskje kan Grønt arbeid halda ei slik hytte 
ved like? 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

 

FS - vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med grunneigarar 
om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar til dagsturhytta 
vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. Signering 
av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det formelle er 



 

 

på plass.  

 

 

Kommunestyret - 005/20 - 13.02.2020 

 

KS - behandling: 

Asbjørn Toft orienterte om saka (sjå orientering til formannskapet 13.02.20, og vedlegg til 
møteboka). 
Toft sa at det er no spørsmål om å søka eller ikkje, lokaliseringa tar ein stilling til seinare.  
Atle Utkilen (Bygdelista) spurte om det er sagt noko om lokalisering, har Vardetangen prioritet 
nummer ein? 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han les framlegget slik at ein kjem tilbake til dette med lokalisering. 
Dyrkolbotn la til at folkehelseperspektivet er viktig, ein bør gjerne gå eit stykke for å komma fram til 
hytta, og det bør vera mogleg å kombinera det med skule/barnehage. Vidare oppfordra han til å 
jobba grundig med korleis ein skal drifta ei hytte som dette, men først må administrasjonen jobba 
med få inn søknad. 
Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) sa det er veldig bra at det kjem ei slik dagsturhytte i Austrheim. 
Asbjørn Toft sa at kommunen har purra Markhus om dette med ei gåve av dagsturhytte/utestove til 
Vardetangen, og det er sett frist for å svara. Vardetangen er eit veldig fint turområde, og er den 
staden som har desidert flest besøk i dag av gåande. Svarer Markhus positivt, så kan kommunen få to 
hytter, både på Vardetangen og ein annan stad. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 
 

 

KS - vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med grunneigarar 
om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar til dagsturhytta 
vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. Signering 
av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det formelle er 
på plass.  

 

 

Saksopplysninger: 

Alle kommunane i Vestland har fått invitasjon i brev om å søkje om tilskot til Dagsturhytte i sin 



 

 

kommune. Prosjektet er ei vidareføring av suksessen med bygging av Dagsturhytte i alle kommunane 
i det tidlegare fylket Sogn og Fjordane. Kvar kommune kan søkje om tilskot til ei hytte. Alle dei 26 
kommunane i Sogn og Fjordane har ei Dagsturhytte. Fylkeskommunen sitt ønskje er at alle 
kommunane i det nye fylket Vestland, skal ha liknande tilbod til sine innbyggjarar. Det vart halde 
informasjonsmøte for alle kommunane om Dagsturhytte den 22.01 i Bergen. Dagsturhyttene her sør 
vert like i utforming som dei me finn i Sogn og Fjordane. Hytta vert om lag 15 kvadratmeter 
innvendig, men fotavtrykket vert om lag 42 m2 utvendig på grunn av overbygd terasse/takutstikk. 
Vestland fylkeskommune vil ha oppdraget om leveranse av hyttene ute på anbod, på vegne av 
kommunane. Fylket vil følgje prosessen heilt til leverandør av hyttene er vald og endelege avtalar om 
bygging skal gjerast. Då overtek kommunane, som inngår avtale om leveranse av hytta med 
leverandøren. Hytta er teikna av Rojo arkitekter i Trondheim og bygd av Reknes Byggjevarer. Dei 
byggjer hyttene på lageret sitt i Masfjorden, før dei blir frakta til stadane der dei skal monterast. 
Kommunen må inngå grunneigaravtalar, søkje byggjeløyve, skaffe lisens for bruk av helikopter og 
andre naudsynte løyve. Hytta skal ha minst mogleg fottavtrykk og vert sett på pålar i fjellet, med åtte 
feste. Tomta må ryddast på ein skånsam måte, slik at det vert minst mogleg inngrep i naturen. Dette 
bør om mogleg gjerast utan bruk av maskinar.  Tomten må vera flat og på fast fjell. Sjølve hytta vert 
levert i 10 modular som vert heist på plass med helikopter og montert. Under ser ein foto av slike 
hytter på ulike stadar. 

 

 
Dagturhyttene i:           Fjaler                                                                      Flora                                                                      
Gaular                                                  Gulen 
 
I den politiske saka i Vestland fylkskommune vart det lagt til grunn ein maksimal pris på kr 1 mill. 
Denne summen er inklusiv meirverdiavgift og inneheld kostnadar som grunnarbeid, bygging, frakt, 
helikopterlift mm. I tillegg har Vestland fylkeskommune vald å leggje til eit krav om at  leveransen 
skal inkludere vedomn i hytta og eit solcellepanel for å gje lys inne i hytta. Vidare har 
fylkeskommunen lagt inn opsjon på bygging av eit enkelt toalett (biodo). Kommunane Masfjorden, 

http://rojoarkitekter.no/
http://reknesbyggjevarer.no/


 

 

Radøy, Meland, Lindås ( i dag Alver) og truleg Fedje og Vaksdal vil truleg byggja ei slik hytte i 2020. 
Dei kommunane som vil byggja i 2020 må ha på plass signert kontrakt med Vestland fylkeskommune 
seinast 17. mai 2020.  
 
I utlysninga frå fylkeskommunen om krav til prosjektet stå det at: 
-Prosjektet må planforankrast i kvar kommune for å kunne søkje om spelemidlar. 
-Sanitæranlegg vert tilrådd knytt til dei hyttene der ein i samråd med kommunen ser det vil bli eit 
behov. 
-Det er ønskeleg med eit nynorsk-bibliotek i hyttene og ein plan for ulike arrangement. 
-Opparbeiding av turløyper til hyttene, og merking og gradering av desse må vere ein del av lokal 
prosjektplan. 
-Det er ønskeleg å knytte kulturminne til dagsturhyttene der det ligg til rette for dette. 
-Det er ønskeleg med brei medverknad i høve prosessane kring plassering, opparbeiding og drift. 
-Nokre hytter i Vestland bør vere universelt utforma. 
-Plakett med logo til bidragsytarar med mal utforma av fylkeskommunen må plasserast på hytta. 
-Hytta bør plasserast sentrumsnært, nær skule/barnehage og med mogleg tilkomst via 
kollektivtilbod. Det bør vere maks 15 minuttar køyring frå sentrum til startpunkt for fotturen, og vere 
omlag 30 minuttar å gå til hytta for dei minste. 
 
Fylkestinget har løyvd midlar som skal nyttast til å sette i gang arbeidet med hytter i 2020, men det 
vert etter planen og sett av tilskotsmidlar i 2021 og 2022. Maksimal kostnad pr. hytte er sett til kr 1 
million i anbodsutlysninga. I finansieringsmodellen ligg det eit fylkeskommunalt tilskot på kr 200 000 
til kvar hytte, samt ei gåve frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane på kr 100 000 til kvar kommune 
som er i gamle Hordaland fylke. Hyttene kan i tillegg få tildelt spelemidlar på inntil kr 365 000 
tilsvarande 1/3 av kostnaden. Med utgangspunkt i pris på kr. 1 000 000, vert det ein kommunal 
eigenandel på kr 367 000 inkludert mva-kostnaden. Kommunen er tiltakshavar og mva-
kompensasjon er avhengig av prosjektkostnad. Noko grunnarbeid er også godkjente for spelemidlar 
og kan vere eigeninnsats som kan gå inn i søknaden. Ein tenkt finansieringsmodell, frå Vestland 
fylkeskommune for eigenandelen ser slik ut: 
 
Kr 200.000 –  Mva-kompensasjon på varer og tenester som kommunen får som byggherre. 
Kr 167.000 –  Om lag den faktiske kostnaden for kommunen etter mva-kompensasjon. 
 

 Budsjett Merknad 

Kjøp av Dagsturhytte inkludert 
vedomn og solcellepanel 

1 000 000 Inkl. mva, opparbeiding av 
tomt, frakt mm. 

 Finansiering  

Vestland fylkeskommune 200 000 Midlar sett av i 2020 til hytter 
i Vestland. 

Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordande 

100 000 Vert utløyst automatisk når 
positivt svar frå Vestland 
fylkeskommune ligg føre. 

Momskompenasjon 200 000 På varer og tenester 

Spelemidlar 333 000 1/3 tilskot av totalkostnad 
inkludert mva 

   

Eigeninnsats  167 000 Opparbeiding av tomt og 
deltaking i montering av 
hytta  

Sum 1 000 000  

 



 

 

Eigeninnsats som blir utført av kommunen eller ved dugnad av friviljuge til mellom anna 
tilrettelegging av tomt, deltaking i montering av hyttemodular kan påverke endeleg kostnad på hytta.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
Med utgangspunkt i finansieringsmodellen ovanfor vil Austrheim kommune sitt bidrag i prosjektet 
vere på inntil kr 367 000, pluss eventuell kostnad med opparbeiding av tomt. Størstedelen av 
bidraget vil vera mva-kompensasjon. Dagsturhytta vil bli bygd med kommunen som tiltakshavar og 
meirverdiavgiftskompenasjon vil vere aktuelt på investeringa. Kostnad for kommunen til slutt vert på 
om lag kr 167.000. 
 

Vurdering: 

Rådmannen vil peike på at lite fysisk aktivitet er mellom dei største utfordringane for folkehelsa i 
Noreg, og det vil over tid  kunna føra til livsstilssjukdommar. Det er viktig å førebyggja dette, og gode 
og lett tilgjengelege anlegg for idrett og friluftsliv er viktige reiskapar i dette arbeidet. Etablering av ei 
dagsturhytte i Austrheim kommune vil såleis ha svært positiv innverknad på folkehelsearbeidet i 
kommunen. Konseptet med Dagsturhytta er at den skal vere open og tilgjengeleg for alle 24 timar i 
døgnet, 7 dagar i veka og 365 dagar i året. Hytta skal opplevast som vår hytte. Her kan alle som vil gå 
inn, varma seg og ete maten tørt på regnversdagar. Etablering av Dagturhytta i Austrheim kommune 
vil vera eit viktig førebyggjande lågterskeltilbod som kan bidra til å ivareta god folkehelse for 
innbyggjarar i alle aldrar. Investeringskostnaden pr innbyggjar i tiltaket er rimeleg låg. Første steg for 
å realisere bygging av ei Dagsturhytte i Austrheim kommune er ei positiv politisk avgjersle i saka. Eit 
intensjonsvedtak vil bli lagt ved søknaden om tilskot til Vestland fylkeskommune. Eit positivt svar frå 
fylkeskommunen om tilskot, utløyser automatisk tilskot frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane.  I 
tråd med føringane for prosjektet frå fylkeskommunen vil rådmannen koma tilbake med ny sak om 
plassering av Dagsturhytta på eit seinare tidspunkt. Det er peikt på at det skal vere ein brei 
brukarmedverknad i høve prosessane rundt plassering, opparbeiding og drift. Andre føringar frå 
fylket er ønskje om Dagsturhytte plassert nært eit kulturminne, helst i tilknytning til eksisterande 
tursti og mogleg opparbeiding av eit lite nynorsk barnebibliotek. Ein må også komme tilbake til 
vurdering om å inkludere toalett i prosjektet, når innstilling til plassering er klar. Kostnaden med å 
byggje eit eventuelt toalettanlegg, vil komme i tillegg til utgiftene kommunen har på bygging av 
Dagsturhytta. Dette kan lettast løysast med at det er toalett der turen startar til Dagsturhytta, eller i 
nærområdet frå før, og med eit toalett som er ope og tilgjengeleg for alle.  
 
Rådmannen ser at det i prosjektet er lagt vekt på brei forankring, medverknad i høve forslag til 
plassering og samarbeid med friviljuge krefter med omsyn til tilsyn og drift før og etter hytta står 
ferdig. Rådmannen rår til at dette vert løyst gjennom ei skriftleg avtale med lag som vil ta seg av den 
daglege drifta og vedlikehald av hytta på dugnad, dette mot eit fast tilskot pr. år. Utkast til 
samarbeidsavtale om etablering av drift/vedlikehald av dagsturhytta vil følgje saka om plassering. 
Det er naturleg å søkje samarbeid med eit lag eller ein organisasjon som held til i området der hytta 
blir plassert, eller eit lag som arbeider med sitt idealistisk formål i heile kommunent. Hytta må ha 
tilsyn kvar veke, andre oppgåver må gjerast ein gong pr. månad og noko dugnadsarbeid ein gong i 
året. Andre omsyn kommunen må ta i høve val av plassering er avtale med grunneigar og 
parkeringstilhøve og merking/etablering av sti til hytta. Det vil verta meir ferdsel enn i dag til ei 
Dagsturhytte om den vert etablert ved eksisterande ferdselsårar/stiar.  
 
Kommunen bør innarbeide midlar til drifts- og vedlikehaldsmateriell i driftsbudsjettet. 
Vedlikehaldsutgiftene til hytta skal vere låge, dette på grunn av godt materialval innvending og 
utvendig, men og på grunn av den enkle utforminga hytta får. Dagsturhytta må innarbeidast i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv. Det kan søkjast om 



 

 

spelemidlar i 2021. Innanfor spelemiddelordninga er anlegget kategorisert som friluftsanlegg. 
Vestland fylkeskommune har ei satsing på friluftsanlegg ved fordeling av spelemidlar. Satsinga går ut 
på at søknader om tilskot får spelemidlane til friluftsanlegg tildelt i det første godkjente søknadsåret, 
uavhengig av kommunen sin vedtekne prioritering. Det inneber at kommunen truleg vil få tildeling 
frå spelemidlar i 2022, under føresetnad av at søknaden blir godkjent.  
 
 
Austrheim kommune si framdriftsplan: 
Intensjonsvedtak om bygging av Dagsturhytte                              Mars 2020 
Søknad til Vestland fylkeskommune om tilskot                              Mai 2020 
Sak om plassering, opparbeiding, drift og innhald                    Hausten 2020 
Signering av avtale/kontrakt om levering av Dagsturhytte          Hausten 2020 
Søknad om spelemidlar                                                   Januar 2021 
 

Konklusjon: 

Austrheim kommune søkjer Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane som 
tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte. 

 

 

         

 

  


